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افزایش ۲۰ درصدی مصرف گاز در 
بخش خانگی و تجاری

سخنگوی شرکت ملی گاز ایران گفت: مصرف 
روز  جزء  صنایع  و  تجاری  خانگی،  بخش  گاز 
گذشته ۲۰ درصد نسبت به روز مشابه پارسال 

افزایش داشته است. 
به گزارش ایسنا، سیدحسن موسوی با اشاره 
به اینکه مصرف گاز در بخش خانگی، تجاری و 
صنایع جزء یکشنبه )۱۶ دی( ۲۰ درصد نسبت 
به روز مشابه پارسال افزایش داشته است، بیان 
کرد: ۶۴۳ میلیون مترمکعب گاز به این بخش 

اختصاص یافته است.
وی ادامه داد: دیروز ۸۷۱ میلیون مترمکعب 
گاز شیرین به شبکه سراسری تحویل شد که ۷۴ 
درصد آن سهم بخش خانگی، تجاری و صنایع 
جزء بود. پس از برودت هوا و پیش بینی کاهش 
دما، مسعود پزشکیان، رئیس جمهوری، محسن 
پاک نژاد، وزیر نفت و  جمعی از مسئولان کشور 
با هدف مصرف بهینه و تأمین سوخت زمستانی 
با انتشار پیام های تصویری یا مکتوب از مردم 
برای مشارکت در پویش »۲ درجه کمتر«   دعوت 

کردند.

صدای بورس گزارش می دهد
بانک دی در ۹ ماه ۱۹۰۱ میلیارد 

تومان درآمد داشت

بانک دی در عملکرد ۹ ماهه منتهی به آذر 
تسهیلات  از  تومان  میلیارد   ۱۹۰۱ مبلغ   ۱۴۰۳

اعطایی خود درآمد داشت.
به گزارش روابط عمومی بانک دی به نقل از 
ماهه   ۹ عملکرد  در  بانک  این  بورس،  صدای 
منتهی به آذر ۱۴۰۳ مبلغ ۱۹۰۱ میلیارد تومان از 

تسهیلات اعطایی خود درآمد داشت.
بانک دی برای دوره مالی منتهی به آذر ماه 
۱۴۰۳ از درآمدهای عملیاتی محقق شده، درآمد 
تومان  میلیارد   ۲۷۱.۵ مبلغ  اعطایی  تسهیلات 
درآمد داشته است که جمع درآمد محقق شده از 
ابتدای سال مالی تا پایان ۱۴۰۳/۹/۳۰ مبلغ ۱۹۰۱ 

میلیارد تومان بود.
تا  مالی  سال  ابتدای  از  شده  محقق  درآمد 
 ۱۶۲۹.۳ حدود  شده(  )اصلاح  پایان۱۴۰۳/۸/۳۰ 

میلیارد تومان بود.
دوره  در  شرکت  های  گذاری  سرمایه  درآمد 
مالی مورد بررسی با کاهش )۱۸.۷( میلیارد تومان 

روبه رو شد.
 ۱۳.۹ مبلغ  بررسی  مورد  دوره  در  دی  بانک 
میلیارد تومان از سپرده گذاری ها درآمد بدست 

آورده است.

برگزاری هفتمین کنفرانس سنجش و 
ایمنی پرتوهای یونساز و غیر یونساز 

با مشارکت همراه اول

پرتوهای  ایمنی  و  سنجش  کنفرانس  هفتمین 
یونساز و غیر یونساز با مشارکت اپراتور اول تلفن 

همراه کشور برگزار می شود.  
 به گزارش اداره کل ارتباطات شرکت ارتباطات 
سیار ایران، هفتمین کنفرانس »سنجش و ایمنی 
پرتوهای یونساز و غیر یونساز« با حمایت همراه اول 
به عنوان نخستین و بزرگترین اپراتور تلفن همراه 
کشور طی روزهای ۱۸ و ۱۹ دی ۱۴۰۳ به میزبانی 
ابوریحان  تالار  در  تهران  بهشتی  شهید  دانشگاه 

برگزار می شود.
انجمن حفاظت در برابر اشعه ایرانیان این رویداد 
علمی را با مشارکت سازمان انرژی اتمی ایران و با 
هدف ارتقای آگاهی و اطلاع رسانی به متخصصان 
و پرتوکاران حوزه های علوم پایه، پزشکی و صنعتی 
برگزار می کند. کارگاه های آموزشی تخصصی نیز 
در زمینه پرتوهای یونساز و غیر یونساز در حاشیه 
این رویداد، برگزار و در نهایت از استادان برجسته 
بهداشت  فیزیک  ملی  اهدای جوایز  با  این حوزه 

»سیمین« تقدیر می شود.
ارائه دو مورد سخنرانی با عنوان  همراه اول به 
فعال  های  آنتن  از  پرتوگیری  ایمنی  »ملاحظات 
AAU در شبکه های ۵G و چالش های اجتماعی 
در  پرتوگیری  ویژه  مسائل  »حل  و  مربوطه« 
ساختمان های مرتفع با رویکرد پرتوسنجی پهپادی 

– ابداعی همراه اول« می پردازد.
همچنین اپراتور اول تلفن همراه کشور در غرفه 
جانبی این رویداد به ارائه » اهم دستآوردهای  همراه 
اول در ساز و کار کنترل و مدیریت ایمنی پرتوگیری 
EMF-RF عموم مردم از سایت های BTS« می 

پردازد.
ایران  سیار  ارتباطات  شرکت  حضور  محوریت 
اول  حول معرفی »سرفصل های پژوهشی همراه 
EMF- برای حل مسائل ویژه مرتبط با پرتوگیری

RF«، »مزایا و نتایج عملیاتی سازی فرآیند جدید 
ورود  از  پس   ۱۹۵ سامانه  شکایات  به  رسیدگی 
TSO شرکت معتمد واحد قانونی به زیست بوم 
مربوطه«، »معرفی نتایج پروژه پرتوسنجی پهپادی 
ابداعی همراه اول از ۲۰ آبان ۱۴۰۲« ، »معرفی نتایج 
بهینه سازی های پرتوی سایت های BTS همراه 
اول« و »تدوین دستور العمل پرتوسنجی سایت 
های ۵G و انجام پرتوسنجی مشترک متشکل از 
پرتوی غیریونساز واحد  بر مراکز  نظارت  مسئول 
قانونی و مسئول فیزیک بهداشت پروانه قانونی 

همراه اول« است.  
شرکت کنندگان در این رویداد علاوه بر دریافت 
وزارت  سوی  از  بازآموزی  امتیاز  با  معتبر  گواهی 
بهداشت، درمان و آموزش پزشکی، فرصت انتشار 
پرتو  ایمنی  و  سنجش  مجله  در  خود  مقالات 

دانشگاه کاشان را خواهند داشت.
می  کنفرانس  این  اصلی  محورهای  جمله  از 
غیر  و  یونساز  پرتوهای  اثرات  بررسی  به  توان 
یونساز بر زندگی بشر، ارزیابی سطوح تشعشعات 
الکترومغناطیسی، مقایسه نسل پنجم تلفن همراه 
با نس های قبلی، کاربرد لیزرها برای اهداف زیبایی 
و ملاحظات ایمنی تشعشع و چالش های اجتماعی 

فناوری ۵G اشاره کرد.
این رویداد فرصتی مغتنم برای تبادل دانش و 
تجربیات میان متخصصان و علاقه مندان به حوزه 

پرتوها و فیزیک بهداشت است.

بازار  سال،  پایان  به  شدن  نزدیک  به  توجه  با 
پیش بینی ها درباره نرخ احتمالی دستمزد در سال 
آینده داغ شده است. برخی معتقدند که احتمالا 
دستمزد را دولت همچون حقوق کارمندان در سال 
آینده و به میزان ۲۰ درصد بالا خواهد برد و برخی 
هم عنوان می کنند که دولت باید تا سطح تورم و 
در حد ۴۰ درصد نسبت به تغییر دستمزد کارگران 

اقدام کند.
کار  عالی  شورای  جلسات  هنوز  حال،  این  با 
که  آن طور  و  نشده  آغاز  دستمزد  تعیین  برای 
عالی  شورای  جلسه  اولین  ظاهرا  می شود،  گفته 
فردا برگزار می شود. در این شرایط اما نمایندگان 
کارگری عنوان می کنند که در زمان حاضر حداقل 
دستمزدی که برای کارگران در سال ۱۴۰۳ تعیین 
آزادی  بهار  ربع سکه  یک  قیمت  از  کمتر  شده، 

است.
این دو اقدام سیاسی را دولت جدی بگیرد

در همین رابطه حمید حاج اسماعیلی، کارشناس 
خبرآنلاین  خبرگزاری  با  گفت وگو  در  کار  بازار 
می گوید: موضوعی که قبل از بحث دستمزد باید 
به آن بپردازیم، نگرانی فراگیر اجتماعی است که 
پیامدهای  از  ناشی  و  الان در کشور شکل گرفته 
مهمی  خیلی  موضوع  این،  است.  منطقه  جنگ 
است که روی مسایل اقتصادی و تورم، تاثیر جدی 
دارد و هنوز هم واقعا عواقب آن برطرف نشده و 

تشدید شده است.
اقشار  به  کمک  برای  دولت  می افزاید:  وی 
حقوق بگیر و بهبود وضعیت معیشتی در کشور، 
نگرانی های  که  کند  تلاش  اول  باید  من  نظر  به 
و  دارد  وجود  کشور  در  همچنان  که  را  اجتماعی 
و  است  تاثیرگذار  اقتصادی  روی همه بخش های 

اثر منفی هم گذاشته، برطرف کند.
ترامپ  می کند:  عنوان  کار  بازار  کارشناس  این 
می شود.  سفید  کاخ  وارد  دیگر  روز  چند  تا  هم 
سیاسی  لحاظ  به  که  است  دومی  موضوع  این، 
از  بتواند  که  است  دولت  تکالیف  و  وظایف  جزو 
طریق رسانه ها و اقداماتی که در تعامل با روابط 
بین الملل انجام می دهد، این مساله را بتواند یک 
ترامپ  ورود  شوک  چون  کند،  تعدیل  مقداری 
با جنگ  به عرصه ریاست جمهوری آمریکا همراه 
اسرائیل و غزه، فشار سیاسی موثری روی اقتصاد 
ما ایجاد کرده و هر روز باعث نوسانات زیادی در 
شاخصه های اقتصادی می شود که آن را در تورم و 

قیمت ارز شاهد هستیم.
اساس،  این  بر  می کند:  تصریح  حاج اسماعیلی 
به  کمک  برای  اقتصادی  اقدامات  پیش نیاز  من 
مردم و حقوق بگیران و از جمله اداره کشور را این 
مقدمات می دانم که در حوزه سیاسی انجام شود 

تا اقدامات بعدی بتواند موثر باشد.
افزایش ۴۰ درصدی دستمزد قطعی است؟

ما  می گوید:  ادامه  در  کار  بازار  کارشناس  این 
را  دستمزد  چالش  همیشه  گذشته  سال های  در 
کار  نتوانستیم  که  است  این  واقعیت  و  داشتیم 
ارزیابی ها،  در  نهایت  در  که  انجام دهیم  موثری 

یک تصمیم منطقی تلقی شود.
که  گذشته  سال  می افزاید:  حاج اسماعیلی 
به  اعتنایی  دولت  زیرا  بود،  بد  بسیار  وضعیت 
نظرات کارگران نداشت و یک جانبه برای دستمزد 
کارگران در کشور تصمیم گرفت و حالا می بینیم 
خانوارهای  معیشت  برای  اندازه  چه  تا  شرایط 

کارگری و بازنشستگان بحرانی شده است.
این کارشناس بازار کار تصریح می کند: امسال 
در  دولت  تغییر  لحاظ  به  را  جدیدی  شرایط  ما 
کشور تجربه می کنیم. بر همین اساس، با توجه 
به پاسخ گویی رییس جمهور و تعهد به رای و نظر 

مردم، انتظار تغییر وجود دارد.

حاج اسماعیلی عنوان می کند: یکی از تغییرات، 
قول و وعده هایی است که در انتخابات دادند که 
متناسب با تورم، باید دستمزدها را افزایش دهند.

تورم حدود ۳۷ درصد  الان  ادامه می دهد:  وی 
با توجه به افزایش قیمت ارز طی روزها  است و 
به  توجه  با  می شود  پیش بینی  اخیر،  ماه های  و 
و  درصد   ۴۰ حدود  به  تورم  سال،  پایان  تحولات 

بالاتر برسد.
اولین  می شود:  متذکر  کار  بازار  کارشناس  این 
انتظار این است که به همین اندازه، آقای پزشکیان 
به دولت و وزارت کار دستور دهد که دستمزدها را 
افزایش دهد، یعنی حدود ۴۰ درصد. این حداقل 
انتظاری است که از دولت می رود؛ آن هم با توجه 

به تعهدی که کرده است.
این  قطعا  البته  می کند:  تاکید  حاح اسماعیلی 
میزان افزایش، کارساز نخواهد بود؛ چون ما این 
خوبی  اتفاق  ولی  داشتیم،  گذشته  در  را  تجربه 

نیفتاده است و سال بعد دچار مشکل بودیم.
وی می گوید: با توجه به شرایطی که به صورت 
مقدماتی مطرح کردم که مربوط به عرصه سیاسی 
بود، اگر این بخش، مدیریت و مهندسی نشود و 
شرایط آرام نشود، پیش بینی های ما این است که 
آینده مشکل خواهیم داشت،  به طور قطع سال 
چون ما کسری بودجه بزرگی داریم و بالاخره هزار 
هزار میلیارد تومان کسری بودجه است. این را هم 
نمایندگان دولت و هم مجلس تاکید کردند و از 

گذشته هم این کسری ها تلنبار شده است.
این کارشناس بازار کار می افزاید: از سوی دیگر، 
شرایط سال آینده برای کالاهای اساسی نیز به نظر 
دلاری  میلیارد   ۱۵ چون  شد،  خواهد  تنگ تر  من 
که دولت برای کالاهای اساسی تخصیص می داد، 
در سال آینده به ۱۲ میلیارد دلار تنزل پیدا کرده 

است.
نتوانیم  ما  اگر  می کند:  عنوان  حاج اسماعیلی 
را  چندجانبه ای  اقدامات  جامع،  صورت  به  واقعا 
انجام دهیم، حتما شرایط سال آینده از همه این 
خواهد  سخت تر  شاغلان  برای  گذشته  سال های 

بود.
نسخه بهبود قدرت خرید کارگران ارائه شد

بهبود  برای  پیشنهاد  چند  ارائه  با  همچین  وی 
این  قدرت خرید کارگران، می گوید: پیشنهاد من 
برای  بتوانیم  افزایش دستمزد،  کنار  در  که  است 
دهک های پایین که یارانه نقدی می گیرند، کالابرگ 

دهیم.
در  من  می کند:  عنوان  کار  بازار  کارشناس  این 
هم  الان  و  کردم  حمایت  کالابرگ  از  هم  گذشته 
حمایت می کنم و حرف من این است که در شورای 
یارانه  بتواند  که  کند  تعهد  دولت  باید  کار  عالی 
نقدی گروه ها و دهک های پایین را تبدیل به کالا 
کند و کالاها متنوع شود و دسترسی به آنها آسان 
باشد. در عین حال، مرغوبیت و کیفیت و قیمت 
به  کند  کمک  می تواند  این  باشد.  مناسب  آن ها 
پیدا  بهبود  کارگری  گروه های  قدرت خرید  این که 

کند.
بعدی  موضوع  می کند:  تصریح  حاج اسماعیلی 
که من فکر می کنم در کنار افزایش دستمزد باید 
برای  دوطرفه  کار  یک  باید  که  است  این  ببینیم، 

حمایت از کارگران و کارفرمایان انجام دهیم.
طریق  از  می تواند  دولت  می شود:  متذکر  وی 
رایزنی با بانک مرکزی و بانک ها، نزدیک به ۱۰۰ هزار 
گروه های  برای  هم  اعتباری  منابع  تومان  میلیارد 
کارگری و هم گروه های کارفرمایی ببیند تا بتواند 
با سررسید  در قالب ودیعه و وام، کمک شود و 

یک ساله تمدید شود.

کارگران  می کند:  بیان  کار  بازار  کارشناس  این 
ودیعه  وام  قالب  در  تسهیلات،  این  از  می توانند 
اجاره مسکن استفاده کنند که خیلی موثر است. 
از  خانوار  میلیون  یک  به  نزدیک  تا  می توانیم  ما 
گروه های کارگری را در کشور که مستاجر و تحت 
فشار بیشتری هستند، از طریق وام ودیعه اجاره 
مسکن کمک کنیم. این سیاست، در گذشته هم 
در دولت روحانی اجرا شد و الان هم اصرار و تاکید 

من این است که حتما باید به این سمت برویم.
حاج اسماعیلی می گوید: این ها راه هایی است که 
امکان اجرای آن وجود دارد و حتما برای گروه های 
کارگری تاثیرگذار است، چون قیمت اجاره بها در 

سبد خانوار، زیاد است.
وی متذکر می شود: برای گروه های کارفرمایی و 
آن هایی که واقعا دچار مشکل هستند نیز بالاخره 
زیرا  است؛  مهمی  موضوع  گردش  در  سرمایه 
با مشکلات عدیده ای روبه رو هستند.  کارفرمایان 
حل این چالش هم می تواند در قالب تسهیلات به 

کارفرمایان تخصیص پیدا کند.
این کارشناس بازار کار خاطرنشان می کند: گرچه 
شورای عالی کار تاکنون جلسه ای برگزار نکرده و 
ظاهرا فردا اولین جلسه برگزار خواهد شد، اما ما 
گذشته  به  نسبت  دولت  رفتار  در  خاصی  تغییر 
شاهد نبودیم، چون آنچه که دولت برای کارمندان 
به مجلس فرستاد، تکرار همان آمار و ارقامی است 
یا  می شد  مطرح  هم  گذشته  دولت های  در  که 

همان رقم ۲۰ درصد بود.
حاج اسماعیلی تاکید می کند: امید ما این است 
که در شورای عالی کار ما با یک رفتار جدیدی از 
دولت مواجه شویم؛ این که شاخصه های اقتصادی 
افزایش  برای  آن ها  با  متناسب  و  کند  قبول  را 

دستمزد اقدام شود.

به بهانه برگزاری اولین جلسه شورای عالی کار

افزایش ۴۰ درصدی دستمزد قطعی است؟
گروه اقتصاد - حاج اسماعیلی تاکید می کند: امید ما این است که در شورای عالی کار ما با یک رفتار جدیدی از دولت مواجه شویم؛ این که شاخصه های 

اقتصادی را قبول کند و متناسب با آن ها برای افزایش دستمزد اقدام شود.

دولت برای 
کمک به اقشار 

حقوق بگیر و 
بهبود وضعیت 

معیشتی در 
کشور، به نظر 

من باید اول 
تلاش کند که 

نگرانی های 
اجتماعی را که 

همچنان در 
کشور وجود 
دارد و روی 

همه بخش های 
اقتصادی 

تاثیرگذار است 
و اثر منفی هم 

گذاشته، برطرف 
کند

مدیرعامل بانک قرض الحسنه مهر ایران با بیان اینکه این بانک سومین رتبه سوم 
سودآوری را در شبکه بانکی کشور دارد، گفت: بانک برنامه دارد در برنامه جامع 
راهبردی با اصلاح زیرساخت ها طی ۳ سال آینده تعداد مشتریان را به ۴۰ میلیون 

نفر برساند.
به گزارش پایگاه اطلاع رسانی قرض الحسنه، دکتر »غلامرضا فتحعلی« مدیرعامل 
بانک قرض الحسنه مهر ایران در نشست خبری با اصحاب رسانه با موضوع عملکرد 
بانک ۹ ماهه بانک و برنامه های آتی، گفت: این بانک سال ۱۳۸۶ با هدف ترویج 
سنت قرض الحسنه و کمک به مردم و کسب و کارهای خرد شکل گرفت و تا سال 

۱۳۹۷ مجوز فعالیت آن به صورت سالانه تمدید می شد.
وی با بیان اینکه سال ۱۳۹۷ مجوز فعالیت بانک به صورت نامحدود توسط بانک 
مرکزی صادر شد، اظهار داشت: بر اساس استانداردهای بازل ۲ و الزامات بانک 
مرکزی، همچنین با رعایت کفایت سرمایه برای افزایش تاب آوری در شرایط مختلف، 

در بازه های مختلف سرمایه بانک افزایش یافته است.
فتحعلی افزود: در همین راستا، روز گذشته سرمایه بانک از ۸.۴ همت به ۱۵ همت 

افزایش یافت که می تواند برای بانک نتایج مثبت به همراه داشته باشد.
مدیرعامل بانک قرض الحسنه مهر ایران با بیان اینکه این بانک از منظر سرمایه 
در رتبه ۱۴ شبکه بانکی قرار دارد، اظهار داشت: سرمایه بانک در ۲ سال آینده به 
۲۰ همت افزایش خواهد یافت و با توجه به اینکه سهامداران بانک، بانک های دولتی 
ملی، ملت، صادرات، سپه، تجارت، رفاه، کشاورزی، مسکن، توسعه صادرات و 
صنعت و معدن هستند با نگاه حرفه ای تلاش دارند که سرمایه این بانک رشد کند.

وی اضافه کرد: افزایش سرمایه ۷۶ درصدی بانک از محل سود انباشته و مطالبات 
سهامداران انجام شد.

آمایش سرزمینی شعب بانک انجام می شود
فتحعلی با اشاره به اینکه بانک قرض الحسنه مهر ایران در کشور ۵۱۳ شعبه دارد، 
گفت: ۶ درصد از این شعب در تهران قرار دارد و با توجه به اینکه ۵۶ درصد منابع 
کشور در پایتخت است، حضور بانک در این استان کم رنگ است. لذا در همین 
راستا، در برنامه جامع راهبردی هدف، آمایش سرزمینی و افزایش فعالیت ها در 
تهران است و همچنین این بانک هدایت منابع به سمت مناطق محروم را در برنامه 

دارد.
مدیرعامل بانک قرض الحسنه مهر ایران با اشاره به اشتغال ۳۲۶۷ نفر در این بانک، 
گفت: ۲۵ درصد از نیروها در ستاد و ۷۵ درصد در شعبه های بانک فعالیت می کنند. 

همچنین این بانک کمترین سرانه کارکنان به شعب را در کشور دارد.
برگزاری آزمون استخدامی با حضور ۳۵هزار متقاضی

وی با تأکید بر اینکه بانک در تلاش است با جذب نیروی متخصص و جوان سرانه 
کارکنان شعب را بهبود بخشد، گفت: هفته گذشته آزمون استخدامی بانک با حضور 

بیش از ۳۵هزار داوطلب برگزار شد.
فتحعلی با بیان اینکه منابع بانک قرض الحسنه مهر ایران به صورت قرض است، 
خاطرنشان ساخت: ترکیب منابع بانک به صورت ۲۲ درصد سپرده های قرض الحسنه 
ویژه وجوه اداره شده، ۳۱.۵ سپرده های قرض الحسنه جاری و ۴۶.۷ درصد سپرده های 

قرض الحسنه پس انداز است.

وی با بیان اینکه بودجه بانک ۴۲۰هزار میلیارد تومان است، افزود: تا پایان آذر 
ماه ۹۶.۲ درصد بودجه بانک پوشش داده شده است. همچنین رشد منابع بانک تا 
این برهه از سال جاری ۴۷ درصد است؛ در حالی که رشد نقدینگی نظام بانکی ۱۸ 

درصد بوده است.
برنامه ریزی بانک برای پوشش ۴۰ میلیون مشتری

فتحعلی با اشاره به اهداف بانک، گفت: بانک حدود ۲۰ میلیون نفر مشتری دارد و 
به دنبال این است که با اصلاح زیرساخت ها، نرم افزار و سخت افزار طی ۳ سال آینده 

پوشش مشتریان را به ۴۰ میلیون نفر برساند.
مدیرعامل بانک قرض الحسنه مهر ایران با تأکید بر اینکه جغرافیای پوشش بانک 
همه مناطق اصلی و آزاد کشور است، تصریح کرد: خدمت رسانی به همه مردم ایران 

هدف اصلی بانک است.
وی با اشاره به اینکه مانده سپرده های بانک قرض الحسنه مهر ایران در رتبه هشتم 
شبکه بانکی قرار دارد، گفت: بانک نرخ جذب برای منابع ندارد، همه منابع قرض 

است که یک ریال برای آن هزینه پرداخت نمی کند، قرعه کشی انجام نشده است.
فتحعلی با بیان اینکه بانک رتبه پنجم شاخص منابع را در شبکه بانکی دارد، 
اظهار داشت: بانک مرکزی بانک ها را در سه شاخه تخصصی، جامع و قرض الحسنه 
دسته بندی خواهد کرد که این بانک در زیر مجموعه بانک های قرض الحسنه قرار 

می گیرد.
وی افزود: منابع قرض الحسنه در بانک های جامع و قرض الحسنه قرار خواهد 
گرفت و با توجه به این تغییرات، بانک قرض الحسنه مهر ایران در تلاش است به 

صورت تخصصی به حوزه قرض الحسنه کسب وکارها ورود کند.
مدیرعامل بانک قرض الحسنه مهر ایران با اشاره به تجربه موفق این بانک در 
بانکداری خرد و اجتماعی، گفت: هدف بانک از ورود به کسب وکارها کاهش هزینه 
تأمین سرمایه و در نتیجه کاهش قیمت تمام شده کالا و محصولات برای جامعه 

است.
متوسط تسهیلات بانک به ۷۵ میلیون تومان رسید

فتحعلی با اشاره به عملکرد موفق در پرداخت تسهیلات، عنوان کرد: حدود ۳ 
میلیون ۷۲۷هزار فقره وام تا پایان آذر ماه امسال به متقاضیان پرداخت شده که 
رشد ۳۸ درصدی دارد. سرانه تسهیلات نیز از ۵۱ میلیون تومان به ۷۵ میلیون تومان 

رسیده است.
وی با بیان اینکه بانک به وظیفه خود در پرداخت تسهیلات تکلیفی نیز عمل کرده، 
خاطرنشان ساخت: بانک قرض الحسنه مهر ایران ۱۴۴ درصد عدد مصوب تسهیلات 
ازدواج پرداخت کرده )بیش از سهمیه تخصیص داده شده( و در در تلاش است با 

رعایت ترازنامه به دغدغه های مردم پاسخ دهد.
مدیرعامل بانک قرض الحسنه مهر ایران با بیان اینکه سیاست مدیریت جذب و 
مصرف منابع را طبق اصول انجام می دهد، گفت: در حال حاضر ۹۱ درصد منابع 
جذب شده مصرف شده و ۹ درصد باقی مانده سپرده قانونی بانک نزد بانک مرکزی 

است.
فتحعلی با تأکید بر اینکه بانک در تلاش است با ریسک اندک و مدیریت شده، 
تقاضای تسهیلات را پاسخ دهد، افزود: بانک در حوزه تسهیلات از نظر تعداد اول و 

از نظر منابع یازدهم است، در جذب منابع و مصارف رتبه چهارم شبکه بانکی است
وی با بیان اینکه بانک قرض الحسنه مهر ایران سومین بانک سودآور کشور است، 
خاطرنشان ساخت: بانک در تلاش است هم مسئولیت اجتماعی را انجام دهد، 
هم برای سهامدار ایجاد ارزش افزوده کند و در همین راستا با افزایش سرمایه روز 

گذشته، کفایت سرمایه بانک به حدود ۱۰ درصد رسیده است.
نسبت مطالبات غیرجاری بانک کمتر از میانگین جهانی است

مدیرعامل بانک قرض الحسنه مهر ایران افزود: نسبت دارایی ثابت بانک زیر نرخ 
میانگین ۳۰ درصدی بانک مرکزی قرار دارد، همچنین رشد مقداری ترازنامه با توجه 

به رقم اعلامی بانک مرکزی بوده است.
فتحعلی با اشاره به اینکه نسبت مطالبات غیرجاری بانک کمتر از میانگین جهانی 

است، خاطرنشان ساخت: این نرخ در حال حاضر ۰.۵۷ درصد است.
وی با بیان اینکه سود بانک از محل سایر خدمات بانک کسب شده است، گفت: 
از سرمایه ۱۵ همتی، ۵ درصد آورده نقدی سهامداران و ۹۵ درصد از درآمدهای 

عملیاتی بوده است.
مدیرعامل بانک قرض الحسنه مهر ایران با اشاره به اینکه ۴۶ درصد درآمدهای بانک 
از محل کارمزد است، گفت: بر اساس نرخ ۴ درصد کارمزد وام ها همین نرخ هزینه 
سربار بانک است و همه محصولات و خدمات بانک توسط ناظر شرعی رصد می شود.
فتحعلی افزود: نسبت دارایی درآمدزا به کل درآمد بانک ۹۷ درصد است که در 

شبکه بانکی بی نظیر است.
وی با بیان اینکه سرانه سپرده های هر شعبه بانک قرض الحسنه مهر ایران ۷۰۰ 
میلیارد تومان است، اظهار داشت: بانک برنامه دارد بهره وری در حوزه های مختلف 

را افزایش دهد.
مدیرعامل بانک قرض الحسنه مهر ایران با بیان اینکه برنامه راهبردی بانک تا پایان 
اسفند ماه رونمایی می شود، گفت: در اساسنامه بانک، موضوع های فعالیتی ابلاغ 
شده که هنوز اجرایی نشده و یکی از این حوزه ها ارز است که سال آینده اجرایی 

می شود.
فتحعلی اضافه کرد: بانک برنامه دارد همه نیازهای مشتری در حوزه بانکی و مالی 

را به عنوان یک بانک استاندارد در حوزه قرض الحسنه برطرف کند.
برنامه بانک برای حذف کارمزد و دریافت مزد خدمت

وی یکی از برنامه های بانک را حذف کارمزد و دریافت مزد خدمت عنوان کرد و 
خاطرنشان ساخت: با اصلاح مدل هزینه یابی بر مبنای فعالیت می توان کارمزد ۴ 

درصدی را کاهش داد.
مدیرعامل بانک قرض الحسنه مهر ایران با اشاره به اینکه چالش اصلی نظام بانکی 
تغییر مدل های کسب وکار و پیشرفت های فناوری است، تصریح کرد: این اتفاق، 
زنگ خطر برای بانک های منابع پذیر است بنابراین باید همگام با تغییرات، تحولات 

جدید در بانک صورت گیرد.
فتحعلی با تأکید بر اینکه تغییر نسلی، لزوم ارائه خدمات به صورت غیرحضوری را 
افزایش داده است، خاطرنشان ساخت: یکی از برنامه های اصلی بانک قرض الحسنه 
مهر ایران رشد و بهبود خدمات غیرحضوری است. همچنین به عنوان یک بازیگر 
اصلی شبکه بانکی، با توجه به حضور پررنگ فین تک ها و لندتک ها در حوزه پرداخت 

و تسهیلات، بانک بتواند با این شرکت ها رقابت کند.
وی افزود: استفاده از هوش مصنوعی و ورود به بلاک چین نیز یکی از برنامه های 

بانک برای ارائه بهتر خدمات و محصولات نوآورانه است.
مدیرعامل بانک قرض الحسنه مهر ایران عملیاتی کردن اهداف برنامه جامع را یک 
ضرورت برای بانک عنوان کرد، تصریح کرد: حفظ مزیت رقابتی، توسعه سهم بازار و 

ورود به بازار ارز از مهم ترین دلایل تدوین برنامه جامع راهبردی بانک است.
فتحعلی اضافه کرد: بر اساس برنامه ریزی ها و با مجوز بانک مرکزی امید است از 
سال آینده شعب ارزی بانک قرض الحسنه مهر ایران خدمات ارزی با رعایت اصول 

قرض الحسنه را ارائه کنند.
برنامه جامع راهبردی ۳ ساله خواهد بود

وی با بیان اینکه برنامه جامع راهبردی در طول سه سال از ۱۴۰۴ تا ۱۴۰۶ اجرا 
خواهد شد، گفت: در این برنامه خطوط کسب وکار در سه حوزه بانکداری اجتماعی، 
خرد و شرکتی تعریف شده است.مدیرعامل بانک قرض الحسنه مهر ایران با بیان 
اینکه در سطح بانکداری شرکتی سقف تسهیلات بانک ۹۰۰ میلیون تومان است، 
اظهار داشت: لازم است با هماهنگی بانک مرکزی، سقف تسهیلات قرض الحسنه 

متناسب با گروه های هدف افزایش یابد.
فتحعلی با اشاره به اینکه در حال حاضر ۸۰ درصد افتتاح سپرده و ۷۰ درصد 
تسهیلات بانک به صورت غیرحضوری پرداخت می شود، گفت: در برنامه جامع 

راهبردی گروه مشتری، محصولات و کانال های ارائه خدمات تعریف شده است.
وی اضافه کرد: در این برنامه ارائه خدمات در قالب بانکداری خرد و اجتماعی به 
صورت دیجیتال خواهد بود و شعب بانک به عنوان سوپرمارکت مالی به شرکت ها 

خدمت رسانی خواهند کرد.
مدیرعامل بانک قرض الحسنه مهر ایران با تأکید بر اینکه خدمات بانک به صورت 
برنامه جامع  ارائه خواهد شد، تصریح کرد: در  الکترونیک، دیجیتال و فیجیتال 
انسانی،  نیروی  زیرساخت  گروه های هدف،  به  بهتر  ارائه خدمات  برای  راهبردی 

سازمان و فناوری تقویت خواهد شد.

دکتر »غلامرضا فتحعلی« در نشست خبری مطرح کرد
بانک قرض الحسنه مهر ایران سومین بانک سودآور کشور است


